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The International System Safety Society, Canada Chapter Presents: 

Integrated Management System Standards in the Canadian Nuclear Industry
Presenter:
Pierre Lahaie, Canadian Nuclear Safety Commission 
Date:

Thursday, May 6, 2010

Time:

12:00 p.m.

Cost:

Lunch included for those who register by April 29th 
$10.00 for System Safety Society members
$15.00 for non-members



Free for students

Location:
RCAF Officer's Mess, 1st Floor Astra Lounge
158 Gloucester Street, Ottawa, Ontario

System Safety Noontime Seminars

It’s the same in many professions, from using new air navigation equipment to assessing a new nuclear power plant design, from ensuring proper patient treatment to reporting on human factors and organizational management.  As system safety professionals, we all can strengthen our knowledge if we learn from each other.  Consider attending a System Safety noontime seminar outside your chosen discipline – you’ll be surprised at the transferability of safety concepts between industries!

Abstract

The principal causes of major accidents in recent history that had significant public and economic impact have been identified as resulting from human, technical and organizational failures. Inquiries into these major accidents found faults in the organizational structures and management processes, which were judged to be as significant as the technical and individual human failures. These findings have highlighted the need for organizations to improve their safety cultures and management systems and focus on the management of safety.
 

The nuclear industry, not unlike other high reliability industries, is a player in the global trend towards the integration of management systems thereby ensuring the organization considers requirements and issues related to safety, quality, environment, personnel and economy in a holistic manner. Safety is an integral component of the way organizations manage their business and it includes the involvement and participation of all employees. 
 

The Canadian Nuclear Industry, primarily the power plants at this time, is adopting the CSA N286-05 standard entitled "Management System requirements for Nuclear Power Plants". This standard is evolving to better incorporate and improve on international guidance on management systems provided by such organizations as the IAEA.
 

This talk will focus on the current and near term status of management systems within the Canadian nuclear industry and how they contribute to good safety management performance.

Biography Pierre Lahaie, Canadian Nuclear Safety Commission
Pierre Lahaie joined the CNSC in October, 2006 as Director of the Management Systems Division within the Directorate of Safety Management. Previously he had gained much experience in the nuclear industry in his 19 years with MDS Nordion. Starting as a production manager in the isotope division, Pierre went on to lead a Product Development team, followed by successive roles as Director of Nuclear Medicine Operations, Managing Director of the Belgian company MDS Nordion SA, General Manager of  Theratronics Operations, Director of Organizational Development for a new international Radiation Oncology Business unit, Director of Global Technical Support and Commercial Operations for Nuclear Medicine and Vice President of Research and Development, Nuclear Medicine. 
 

His experience in establishing a management system and working with senior management on continuous improvement and change management as well as his keen interest in organizational development are what engage him in the field of management systems and in particular the management of safety.
Seminar Schedule

11:30 a.m. to 12:00 p.m.
Registration and light lunch

12:00 p.m. to 12:05 p.m.
Welcome and Introduction

12:05 p.m. to 12:45 p.m.
Presentation

12:45 p.m. to 12:55 p.m.
Questions & Answers

12:55 p.m. to 13:00 p.m.
Closing Remarks

Pre-registration details 

Deadline: Thursday April 29 2010

Please send an e-mail to Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca titled ‘Pre-registration – noontime seminar May 6  2010’ with your contact information (name, phone, title, company) and your chosen method of payment, which will constitute your pre-registration.  

WALK-INS WELCOME (but you might not be fed)

Payment by 
· Credit card via Paypal ECC_SSS@yahoo.ca I
· Cash\cheque at the door 

Receipts will be given.
Please address any questions on the registration process to either Gerry Einarsson (einargk@rogers.com) or Tanya Hewitt (Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca). 

Please let Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com ) know if you wish to participate in the seminar remotely – we will send you details.
For Chapter information visit our website at: http://canada.system-safety.org/
JUNE 10 2010 – Book your calendars (7:30am – 12:30pm) for our Springtime Symposium entitled “Challenges of Implementing a System to Manage Safety”.  Details to follow.
__________________________________________________________________________

L’International System Safety Society, section du Canada, présente l’atelier intitulé : 

Normes en matière systèmes intégrés de gestion dans l’industrie nucléaire canadienne
Présentateur :
Pierre Lahaie, Commission Canadienne de Sûreté Nucléaire 
Date :

Le jeudi 6 mai 2010
Heure :

Midi

Coût :

Le lunch est inclus pour ceux qui s’inscrivent avant le 29 avril.
10 $ pour les membres de la Société
15 $ pour les non-membres



Gratuit pour les étudiants

Emplacement :
Mess des officiers de l’ARC, 1er étage, Salle Astra
158, rue Gloucester, Ottawa (Ontario)

Séminaires sur la sécurité des systèmes

De nombreuses professions ont ce point en commun, qu’il s’agisse d’utiliser un nouvel équipement de navigation aérienne, d’évaluer un concept innovateur de centrale nucléaire, d’assurer le traitement approprié d’un patient ou de rédiger un rapport sur les facteurs humains et la gestion organisationnelle. En tant que professionnels du domaine de la sécurité des systèmes, nous pouvons tous apprendre les uns des autres. Envisagez de participer à un séminaire sur la sécurité des systèmes qui ne fait pas partie de votre domaine professionnel : vous serez surpris de constater à quel point les mêmes concepts sur la sécurité peuvent s’appliquer à différents types d’industries!

Résumé

Les principales causes d’accidents graves survenus récemment et ayant eu des conséquences publiques et économiques importantes sont liées à des facteurs humains, techniques et organisationnels. Des enquêtes menées à la suite de ces accidents ont permis de cerner des lacunes en matière de structures organisationnelles et de processus de gestion, lacunes qui ont été jugées tout aussi importantes que les facteurs humains et techniques. Selon les conclusions des enquêtes, il a été déterminé que les organisations doivent améliorer leur culture de sécurité et leurs systèmes de gestion et se concentrer sur la gestion de la sécurité. 
L’industrie nucléaire, à l’instar d’autres industries à haute fiabilité, fait partie de la tendance globale d’intégrer des systèmes de gestion pour faire en sorte que les organisations prennent en considération les exigences et les questions liées à la sécurité, à la qualité, à l’environnement, aux employés et à l’économie, et ce, de manière holistique. La sécurité est une partie intégrante de la façon dont les organisations gèrent leurs activités. Celle-ci comprend l’inclusion et la participation de tous les employés. 
L’industrie nucléaire canadienne et plus particulièrement les centrales nucléaires à l’heure actuelle, adopte la norme N286-05 intitulée « Exigences relatives au système de gestion des centrales nucléaires » de l’Association canadienne de normalisation (CSA). Cette norme évolue de sorte à mieux intégrer et améliorer la ligne directrice internationale en matière de systèmes de gestion fournie par des organismes comme l’Agence internationale de l’énergie atomique (AIEA). 
Ce séminaire portera sur l’état actuel et à court terme des systèmes de gestion de l’industrie nucléaire canadienne et sur la façon dont ils contribuent à un bon rendement en matière de gestion de la sécurité. 
Biographie de Laurel Taylor, Institut canadien pour la sécurité des patients

Pierre Lahaie s’est joint à la CCSN en octobre 2006 à titre de directeur de la Division des Systèmes de gestion au sein de la Direction de la gestion de sûreté. Auparavant, il a acquis beaucoup d’expérience dans l’industrie nucléaire pendant ses 19 années de travail chez MDS Nordion où il a commencé à titre de gestionnaire de production au sein de la division sur les isotopes. Il est ensuite passé à un poste de chef d’équipe de développement de produits, suivi de rôles successifs en tant que directeur des activités de médecine nucléaire, directeur général de l’entreprise belge MDS Nordion SA, gestionnaire général des activités de Theratronics, directeur du développement organisationnel de la nouvelle unité internationale d’oncologie et de radiation, directeur du soutien technique global et des activités commerciales pour la médecine nucléaire, ainsi que vice-président de la recherche et du développement de la médecine nucléaire. 
Son expérience de l’établissement d’un système de gestion et de travail avec des cadres supérieurs aux fins d’amélioration continue et de gestion du changement ainsi que son grand intérêt pour le développement organisationnel sont les éléments qui le poussent à travailler dans le domaine des systèmes de gestion et, particulièrement, dans le domaine de la gestion de la sécurité. 
Horaire du séminaire

De 11 h 30 à 12 h.
Inscription et léger goûter

De 12 h à 12 h 5.
Mot d’ouverture et introduction

De 12 h 5 à 12 h 45.
Présentation

De 12 h 45 à 12 h 55.
Questions et réponses

De 12 h 55 à 13 h.
Mot de la fin

Détails sur l’inscription au préalable 

Date limite : le jeudi 29 avril 2010

Veuillez envoyer un courriel intitulé « Inscription au préalable – séminaire du midi le 6 mai 2010 » à Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca avec vos coordonnées (nom, numéro de téléphone, titre, entreprise) et votre méthode de paiement. Ce courriel constituera votre inscription au préalable.  

BIENVENUE AUX VISITEURS (mais nous n’aurons peut-être pas de nourriture pour vous)

Modes de paiement

· Carte de crédit au moyen de Paypal ECC_SSS@yahoo.ca 

· Argent comptant ou chèque à l’entrée 

Des reçus seront fournis.

Si vous avez des questions au sujet du processus d’inscription, vous pouvez communiquer avec Gerry Einarsson (einargk@rogers.com) ou Tanya Hewitt (Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca) 

Veuillez informer Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com)  si vous désirez participer à ce séminaire à distance. Nous vous enverrons les détails dont vous aurez besoin.

Pour obtenir des renseignements sur notre section, visitez notre site Web au : http://canada.system-safety.org/
LE 10 JUIN 2010 - Réservez vos calendriers (de 7h30- à 12h30) pour notre Symposium du printemps intitulé "Les défis de la mise en œuvre d’un système de gestion de la sûreté ".  Les détails suivront.
